
 

 Møteprotokoll 

 
Utval: 

 
Fylkesutvalet 

Møtestad: Quality hotel Vøringsfoss, Eidfjord. Synfaringar i Eidfjord 
Dato: 03.og 04.05.2017 
Tidspunkt: 3. mai kl. 14.00-15.00. Synfaringar 

4. mai kl. 09.00-14.30. Møte i fylkesutvalet 
 
 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
 

Namn Funksjon Parti Merknad 
Roald Kvamme Medlem A  
Kari Sørensen Bernardini Medlem A  
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A  
Helge Nævdal Medlem A  
Mona Røsvik Strømme Medlem H  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Nils Marton Aadland Medlem H  
Silje Hjemdal Medlem Frp  
Roald Stenseide Medlem Frp  
Benthe Bondhus Medlem Sp  
Aud Karin Oen Medlem SV  
Tom Sverre Tomren Medlem MDG  
Anne-Beth Njærheim Medlem V  
    
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
 

 

Namn Funksjon Parti  
Anne Gine Hestetun  A  
Pål Kårbø  KrF  
    
Følgjande varamedlemer møtte: 
 

  

Namn Møtte for  Parti  
Synnøve Solbakken Anne Gine Hestetun A  
Beate Husa Pål Kårbø KrF  
    
Frå administrasjonen møtte: 
 

   

Namn Stilling   
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Kristine Holm Svendsen Fylkesdirektør økonomi og organisasjon 
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Katrin Jacobsen Seksjonsleiar, regionalavdelinga 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør 
Oddmund Sylta Direktør Skyss 
Janne Værnø Kommunikasjonsdirektør 
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar fylkessekretariatet 
Kari Elisabeth Hole Spesialkonsulent kommunikasjonsseksjonen 
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar fylkessekretariatet 

 
Gro Stien Thorvaldsen 

sekretær 
 



Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 91/17 Godkjenning møteinnkalling   

PS 92/17 Godkjenning møtebok førre møte   

PS 93/17 Referatsaker (meldingar)   

RS 48/17 Synspunkt frå Hordaland fylkeskommune til Meld St. 33 
(2016-17) Nasjonal transportplan 2018-29 

2014/21176  

RS 49/17 Brev om oppstart kommunedelplan Fv7 Tokagjelet 2017/1774  

RS 50/17 Status for etablering av Sørvest Bomvegselskap AS og 
kjøp av BT Signaal AS 

2014/13939  

RS 51/17 Stenging av Rv13 ved Deildo 2015/10847  

RS 52/17 Melding om fylkesadministrasjonen sitt arbeid med plan 
for etablering av bussjåførfasilitetar 

2017/3152  

RS 53/17 Framdriftsplan for samanslåing av Sogn og Fjordane og 
Hordaland 

2015/1434  

RS 54/17 Oversikt over tilsegn frå Handlingsprogram for 
næringsutvikling i Hordaland per 31.03.2017 

2014/10180  

RS 55/17 Kulturhistoriske landskap av nasjonal interesse i 
Hordaland - rapport 

2014/15770  

RS 56/17 Melding om oppstart av revisjon Handlingsprogram 2018-
2021 Regionalplan for folkehelse 2014-2015 

2017/3149  

RS 57/17 Svar på spørsmål - plan for sal av del av tomt i Åsane 
som ikkje skal vere bussanlegg 

2014/548  

RS 58/17 Avviklinga av stiftinga regionsenter for husflidnæring 2014/14233  

RS 59/17 Kva er eit folkevald organ ? 2016/34594  

RS 60/17 Årsmelding 2016 for Fylkeseldrerådet 2017/2682  

RS 61/17 Rapport: Fysisk aktivitet; omfang, tilrettelegging og sosial 
ulikhet 

2017/2979  

RS 62/17 Årsrapport 2016 – Vaksenopplæringa 2017/3035  

RS 63/17 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. 3.-4. mai 2017 

2015/10348  

PS 94/17 Delegerte saker   

DS 2/17 Fornying av sertifikatlån 390 mill. kr 2017/2247  

PS 95/17 Kyrre skole - leige av lokale 2014/10708  

PS 96/17 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande 
skulane, skuleåret 2017/2018 

2017/2923  

PS 97/17 Disponering av investeringsmidlar i opplæringssektoren 
2017 

2017/1128  

PS 98/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i 
skulesektoren - budsjettfordeling nr. 2 -2017 

2017/453  

PS 99/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i 
skulesektoren - budsjettfordeling nr. 3 -2017 

2017/453  

PS 100/17 Godkjenning av to prosjektrekneskap 2015/12709  

PS 101/17 Godkjenning av prosjektrekneskap Stend vgs 2015/12709  

PS 102/17 Valen kraftverk AS - utlån til damforsterking 2014/11331  



PS 103/17 Tildeling av utrangert PC-utstyr 2017/1422  

PS 104/17 Digital formidling - disponering av midlar 2014/11838  

PS 105/17 Årsmelding 2016 Hordaland  fylkeskommune 2014/15084  

PS 106/17 Stortingsvalet 2017 - røystesetlar til listestillarane 2016/31305  

PS 107/17 Dekkeleggingsprogrammet for 2017 - eventuelle 
ekstramidlar til Sykkel-VM 

2017/3088  

PS 108/17 Nye ferjekontrakter - Tildeling rutepakke 3 2016/4532 X 

PS 109/17 Søknad om ruteløyve for strekninga Bergen sentrum - 
Nyborg - utvida saksframlegg 

2016/34511  

PS 110/17 Gjennomgang av Regionalavdelinga sitt arbeids- og 
ansvarsområde 

2017/1210  

PS 111/17 Regional plan for kompetanse og arbeidskraft - vedtak av 
høyringsforslag 

2014/17126  

PS 112/17 Høyringsuttale - søknad om uttak av vatn frå 
Onarheimsvatnet til Alsaker Fjordbruk 

2017/1360  

PS 113/17 Forslag om freding av Kong Oscars gate 70. 
Høyringsfråsegn 

2017/2348  

PS 114/17 Søknad om løyve for Gjerstadfossen kraftverk i Osterøy 
kommune. Høyringsfråsegn. 

2017/1551  

PS 115/17 Søknad om løyve til å føra over to bekker til Blåfalli III i 
Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune. 
Høyringsfråsegn. 

2017/1331  

PS 116/17 Ymse   
     
 
 

PS 91/17 Godkjenning møteinnkalling 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
PS 108/17 vert behandla som siste sak. 
 
Vedtak 
 
Innkallinga vart godkjend utan merknader. 
 
Saklista vart godkjend med merknaden over.  
 

PS 92/17 Godkjenning møtebok førre møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Vedtak 
 
Møteprotokollen frå fylkesutvalet 30.03.2017 vart godkjend utan merknader.  
 
  



PS 93/17 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
I samband med RS 48/17 «Synspunkt frå Hordaland fylkeskommune til Meld St. 33 (2016-17) Nasjonal 
transportplan 2018-29» stilte Nils Marton Aadland (H) seg kritisk til fylkesordføraren sitt notat til 
høyringsmøtet om stortingsmeldinga. Fleire representantar hadde ordet under debatten. 
 
Vedtak 
 
Referatsakene 48-63/17 vart tekne til orientering. 
 

PS 94/17 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Vedtak 
 
Delegert sak 2/17 vart teke til orientering. 

PS 95/17 Kyrre skole - leige av lokale 

Forslag til innstilling 
 
1 Aktiviteten ved avdeling Kyrre vert flytta frå Øvregaten 29 til Solheimsgaten 23. 

 
2 Det skal setjast i gang eit arbeid med utgreiing av framtidig opplæringstilbod som er tilpassa 

målgruppa ved avdeling Kyrre. 
 

3 Fylkesutvalet godkjenner leige av lokale i Solheimsgaten 23 i 8+1+1 år frå hausten 2017. 
 

4 Eigedomsdirektøren får fullmakt til å signere leigeavtalen. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017 
 
Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H/V/MDG/R:  
 

«Ber fylkesrådmannen komme tilbake til utvalget med fleire alternative lokalisjoner som er egnet 
for elevgruppen på avdelinga Kyrre skole.» 

 
Representanten Emil Gadolin sette fram følgjande framlegg på vegner av AP/SP/KRF/SV: 
 

«1. Det skal settes i gang et arbeid med å utrede fremtidig opplæringstilbud som er tilpasset 
målgruppen ved avdeling Kyrre og som ivaretar deres behov. Dette skal ha prioritet og legges 
frem til politisk behandling senest høst 2018 

 
2. Fylkesrådmannen blir bedt om å komme tilbake med forslag til ny løsning som i større grad 
ivaretar elevene ved Avdeling Kyrre sine behov.» 
 

Rosalind Fosse trekte forslaget sitt før røysting. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
1. Det skal settes i gang et arbeid med å utrede fremtidig opplæringstilbud som er tilpasset 

målgruppen ved avdeling Kyrre og som ivaretar deres behov. Dette skal ha prioritet og legges 
frem til politisk behandling senest høst 2018. 
 



2. Fylkesrådmannen blir bedt om å komme tilbake med forslag til ny løsning som i større grad 
ivaretar elevene ved Avdeling Kyrre sine behov. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Det skal setjast i gang eit arbeid med å utgreie framtidig opplæringstilbod som er tilpassa 

målgruppa ved avdeling Kyrre og som ivaretar deira behov. Dette skal ha prioritet og leggjast fram 
til politisk behandling seinast hausten 2018. 
 

2. Fylkesrådmannen blir beden om å komme tilbake med forslag til ny løysing som i større grad 
ivaretar elevane ved Avdeling Kyrre sine behov. 

 

PS 96/17 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 
2017/2018 

Forslag til innstilling 
 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2017/18: 

 
 Fitjar vidaregåande  

 
Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

 Fitjar vidaregåande skule 
  

Vg3 Interiør 

 Rubbestadnes vidaregåande skule 
  

Vg2 Industriteknologi 

 Kvinnherad vidaregåande skule 
 

Vg1 Service og samferdsel 

 Odda vidaregåande skule  
 

Vg2 Byggteknikk 

 Øystese gymnas/Norheimsund vidaregåande 
skule  
 

Vg2 Kjøretøy 

 Voss vidaregåande skule  
 

Vg3 Landbruk 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Data og elektronikk 

 Osterøy vidaregåande skule  
 

Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 

 Sotra vidaregåande skule  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Knarvik vidaregåande skule  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

2. Følgjande programområde blir oppretta frå skuleåret 2017/18: 
 

 Bergen maritime videregående skole  
 

Vg3 Skipselektrikar 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette innføringsklassar ved fleire skular i Hordaland dersom 
det viser seg at det blir behov for dette i løpet av våren/sommaren 2017. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned innføringsklassar ved skular utanfor 
Bergensområdet 
dersom det viser seg at elevgrunnlaget blir for lite før skulestart. 

 
  



Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 18.04.2017  
 
Roger Pilskog/Tom Knudsen sette fram følgjande forslag på vegne av LO/NHO: 
 
Y-nemnda slutter seg til innstillingen, og fremmer i tillegg følgende: 
 

1. Y-nemnda konstaterer at en har stort fokus på elevenes ønske og ungdomsrett, mens 
en etter y-namndas vurdering har mindre fokus på antall læreplasser. 
 

2. Y-nemnda ber om at det utarbeides en oversikt over elevenes ønsker i forhold til antall 
læreplasser. 
 
Y-nemnda ber om at det etableres en «beredskap» der hvor antall læreplasser 
nedjusteres i forhold til konjunktursituasjonen, slik at en kan øke når konjunkturene 
endres. 
 

3. Y-nemnda er opptatt av at elevenes ønsker står i forhold til antatt tilgjengelige 
læreplasser. Der hvor det er vesentlig forskjell, og sannsynlighet for VG3-klasser, bes 
søkerne underrettet om dette, samt opplyses om i hvilke fag det er læreplasser og 
etterspørsel. 
 

4. Y-nemnda er opptatt av at elevene skal få læreplass og at en unngår VG3-klasser. Y-
nemnda ber om at det iverksettes tiltak som ivaretar dette, og at en kommer tilbake til Y-
nemnda med konkrete tiltak. OPHE bes følge opp dette. 
 

5. Y-nemnda er opptatt av at når en skal justere klasser innen utdanningsprogram for å 
matche antall læreplasser, så må en starte i VG1, og samtidig legge til grunn kvalitet og 
fullførte løp i forhold til den enkelte skole. OPHE bes følge opp dette. 

 
Oversendelse: 
Y-nemnda viser til vedlagte brev datert 03.04.17 vedrørende rekruttering til yrkessjåfør – buss, og ber om 
at dette ivaretas. 
 
Røysting 
Pilskog/Knudsen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda : 
 
Y-nemnda slutter seg til innstillingen, og fremmer i tillegg følgende: 
 
1. Y-nemnda konstaterer at en har stort fokus på elevenes ønske og ungdomsrett, mens en etter y-

namndas vurdering har mindre fokus på antall læreplasser. 
 

2. Y-nemnda ber om at det utarbeides en oversikt over elevenes ønsker i forhold til antall 
læreplasser. 
 
Y-nemnda ber om at det etableres en «beredskap» der hvor antall læreplasser nedjusteres i 
forhold til konjunktursituasjonen, slik at en kan øke når konjunkturene endres. 
 

3. Y-nemnda er opptatt av at elevenes ønsker står i forhold til antatt tilgjengelige læreplasser. Der 
hvor det er vesentlig forskjell, og sannsynlighet for VG3-klasser, bes søkerne underrettet om 
dette, samt opplyses om i hvilke fag det er læreplasser og etterspørsel. 
 

4. Y-nemnda er opptatt av at elevene skal få læreplass og at en unngår VG3-klasser. Y-nemnda ber 
om at det iverksettes tiltak som ivaretar dette, og at en kommer tilbake til Y-nemnda med konkrete 
tiltak. OPHE bes følge opp dette. 
 

5. Y-nemnda er opptatt av at når en skal justere klasser innen utdanningsprogram for å matche 
antall læreplasser, så må en starte i VG1, og samtidig legge til grunn kvalitet og fullførte løp i 
forhold til den enkelte skole. OPHE bes følge opp dette. 

 
  



Oversendelse: 
 
Y-nemnda viser til vedlagte brev datert 03.04.17 vedrørende rekruttering til yrkessjåfør – buss, og ber om 
at dette ivaretas. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017  
 
Representanten John Helge Gullaksen sette fram følgjande framlegg på vegner av H/V/FRP: 
 

«Utvalget ønsker å slå saman Vg2 og Vg3 Interiør v/Fitjar vgs for skoleåret 2017/18. Dette som 
et prøveprosjekt dette skoleåret av hensyn til skolen og elevene som ønsker å fullføre sin 
utdannelse på Fitjar. For å finansiere dette benyttes deler av skolens opparbeidede fond, viss 
dette er mulig». 

 
Representanten Alexander Fosse Andersen sette fram følgjande forslag på vegner av SP: 
 

«Innstillinga til fylkesrådmannen vert vedteke med unntak av: 
1. Fitjar vgs Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
2. Fitjar Vg3 Interiør 
3. Kvinnherad vgs Vg1 Service og samferdsel» 

 
Representanten Emil Gadolin sette fram forslag til følgjande tilleggspunkt til fylkesrådmannen si 
innstilling: 
 

«Innspill frå Y-nemnda i møte datert 18.04.17 i sak 40/17 skal tas med i behandlingen av 
tilbudsstruktur høsten 2017. Administrasjonen bes vurdere de ulike forslagene frå Y-nemnda i 
denne prosessen.» 

 
Representanten Marjala bad om punktvis røysting over Fosse Andersen sine forslag. 
 
Røysting 
Gullaksen sitt forslag vart vedteke med 9 røyster (H/FRP/V/MDG/SV/R) 
Fosse Andersen sitt forslag pkt. 1 fekk 1 røyst (SP) og fall 
Fosse Andersen sitt forslag pkt. 2 fekk 1 røyst (SP) og fall 
Fosse Andersen sitt forslag pkt. 3 fekk 3 røyster (SP/SV/R) og fall 
Fylkesrådmannen sitt forslag med unnatak av Gullaksen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling 
 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2017/18: 

 
 Rubbestadnes vidaregåande skule  

 
Vg2 Industriteknologi 

 Kvinnherad vidaregåande skule 
 

Vg1 Service og samferdsel 

 Odda vidaregåande skule  
 

Vg2 Byggteknikk 

 Øystese gymnas/Norheimsund vidaregåande 
skule  
 

Vg2 Kjøretøy 

 Voss vidaregåande skule  
 

Vg3 Landbruk 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Data og elektronikk 

 Osterøy vidaregåande skule  
 

Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 

 Sotra vidaregåande skule  
 

Vg2 Industri 

 Knarvik vidaregåande skule  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 



2. Følgjande programområde blir oppretta frå skuleåret 2017/18: 
 

 Bergen maritime videregående skole  
 

Vg3 Skipselektrikar 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette innføringsklassar ved fleire skular i Hordaland dersom 
det viser seg at det blir behov for dette i løpet av våren/sommaren 2017. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned innføringsklassar ved skular utanfor 
Bergensområdet 
dersom det viser seg at elevgrunnlaget blir for lite før skulestart. 
 

 Tilleggspunkt: 
 

 «Innspel frå Y-nemnda i møte datert 18.04.17 i sak 40/17 skal takast med i behandlinga av 
tilbodsstruktur hausten 2017. Administrasjonen vert beden om å vurdere dei ulike forslaga frå Y-
nemnda 
i denne prosessen.» 

 
Protokolltilførsel 
KRF og AP varsler at man kommer tilbake til spørsmål angående de aktuelle tilbudene ved Fitjar vgs og 
Kvinnherad vgs fram mot førstkommende fylkesutvalg 03.05.17.» 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Mari Klokkerstuen Kjellesvik (A) sette fram slikt forslag: 
 

1. «Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2017/18: 
 

 Fitjar vidaregåande  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

 Fitjar vidaregåande skule 
  

Vg3 Interiør 

 Rubbestadnes vidaregåande skule 
  

Vg2 Industriteknologi 

 Kvinnherad vidaregåande skule 
 

Vg1 Service og samferdsel 

 Odda vidaregåande skule  
 

Vg2 Byggteknikk 

 Øystese gymnas/Norheimsund vidaregåande skule  
 

Vg2 Kjøretøy 

 Voss vidaregåande skule  
 

Vg3 Landbruk 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Data og elektronikk 

 Osterøy vidaregåande skule  
 

Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 

 Sotra vidaregåande skule  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Knarvik vidaregåande skule  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

2. Følgjande programområde blir oppretta frå skuleåret 2017/18: 
 

 Bergen maritime videregående skole  
 

Vg3 Skipselektrikar 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette innføringsklassar ved fleire skular i Hordaland 
dersom det viser seg at det blir behov for dette i løpet av våren/sommaren 2017. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned innføringsklassar ved skular utanfor 
Bergensområdet dersom det viser seg at elevgrunnlaget blir for lite før skulestart. 
 



5. Innspel frå Y-nemnda i møte datert 18.04.17 i sak 40/17 skal takast med i behandlinga av 
tilbodsstruktur hausten 2017. Administrasjonen vert beden om å vurdere dei ulike forslaga frå 
Y-nemnda i denne prosessen.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

1. «Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2017/18: 
 

 Fitjar vidaregåande  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

 Fitjar vidaregåande skule 
  

Vg3 Interiør 

 Rubbestadnes vidaregåande skule 
  

Vg2 Industriteknologi 

 Kvinnherad vidaregåande skule 
 

Vg1 Service og samferdsel 

 Odda vidaregåande skule  
 

Vg2 Byggteknikk 

 Øystese gymnas/Norheimsund vidaregåande skule  
 

Vg2 Kjøretøy 

 Voss vidaregåande skule  
 

Vg3 Landbruk 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Data og elektronikk 

 Osterøy vidaregåande skule  
 

Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 

 Sotra vidaregåande skule  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Knarvik vidaregåande skule  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

2. Følgjande programområde blir oppretta frå skuleåret 2017/18: 
 

 Bergen maritime videregående skole  
 

Vg3 Skipselektrikar 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette innføringsklassar ved fleire skular i Hordaland 
dersom det viser seg at det blir behov for dette i løpet av våren/sommaren 2017. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned innføringsklassar ved skular utanfor 
Bergensområdet dersom det viser seg at elevgrunnlaget blir for lite før skulestart. 
 

5. Fylkesutvalet ønskjer å slå saman Vg2 og Vg3 Interiør v/Fitjar vgs for skuleåret 2017/18. Dette 
som eit prøveprosjekt dette skuleåret av omsyn til skulen og elevane som ønskjer å fullføre 
utdanninga si på Fitjar.» 

 
Røysting 
Innstillinga fekk ingen røyster og fall. 
Kjellesvik sitt forslag vart vedteke med 11 røyster mot 4 røyster (H, V) for Bjørkly sitt forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2017/18: 

 
 Fitjar vidaregåande  

 
Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

 Fitjar vidaregåande skule 
  

Vg3 Interiør 

 Rubbestadnes vidaregåande skule 
  

Vg2 Industriteknologi 

 Kvinnherad vidaregåande skule 
 

Vg1 Service og samferdsel 

 Odda vidaregåande skule  Vg2 Byggteknikk 



 
 Øystese gymnas/Norheimsund vidaregåande 

skule  
 

Vg2 Kjøretøy 

 Voss vidaregåande skule  
 

Vg3 Landbruk 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Askøy videregående skole  
 

Vg2 Data og elektronikk 

 Osterøy vidaregåande skule  
 

Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 

 Sotra vidaregåande skule  
 

Vg2 Industriteknologi 

 Knarvik vidaregåande skule  
 

Vg2 Interiør og utstillingsdesign 

2. Følgjande programområde blir oppretta frå skuleåret 2017/18: 
 

 Bergen maritime videregående skole  
 

Vg3 Skipselektrikar 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette innføringsklassar ved fleire skular i Hordaland dersom 
det viser seg at det blir behov for dette i løpet av våren/sommaren 2017. 
 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å leggje ned innføringsklassar ved skular utanfor 
Bergensområdet 
dersom det viser seg at elevgrunnlaget blir for lite før skulestart. 
 

5. Innspel frå Y-nemnda i møte datert 18.04.17 i sak 40/17 skal takast med i behandlinga av 
tilbodsstruktur hausten 2017. Administrasjonen vert beden om å vurdere dei ulike forslaga frå Y-
nemnda i denne prosessen. 

 

PS 97/17 Disponering av investeringsmidlar i opplæringssektoren 2017 

Forslag til innstilling 
 
Investeringsmidlar for 2017 til opplæringssektoren vert fordelt slik: 
 
1. Skulebruksplanen – planmidlar 5,00 mill. kr 
2. Utstyrsmidlar vidaregåande skular 17,78 mill. kr 
3. Utstyrsmidlar fagskular 1,52 mill. kr 
4. IT og telefoni 10,70 mill .kr 
5. Utstyrsmidlar yrkesfag 4,25 mill. kr 
 Totalt 39,25mill. kr 

 
Dersom midlane til eitt av områda ovanfor ikkje vert nytta fullt ut, vil fylkesdirektør opplæring omprioritere 
midlane til område der det er større behov. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 09.03.2017  
 
Roald Stenseide FRP sette fram følgjande forslag: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda vil påpeke at investeringsmidler avsatt i budsjett bør gå til å 
oppgradere/fornye utstyr innen verksted, fagopplæring og fagskole. Planmidler og møbler bør 
ikke bevilges fra dette budsjettet». 

 
Røysting 
Stenseide sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sluttar seg til innstillinga med følgjande merknad: 



 
Yrkesopplæringsnemnda vil påpeke at investeringsmidler avsatt i budsjett bør gå til å oppgradere/fornye 
utstyr innen verksted, fagopplæring og fagskole. Planmidler og møbler bør ikke bevilges fra dette 
budsjettet. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 14.03.2017  
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag på vegner av Frp, H, V og R: 
 

«Saken utsettes til neste møte.  
 
Det legges ved en oversikt over søknader om investeringsmidler fra skolene som har kommet 
inn, samt en bedre begrunnelse pr. post.» 
 

Røysting 
Fosse sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 7 røyster (A, SV, SP og Krf). 
 
Vedtak 
 

«Saken utsettes til neste møte.  
 
Det legges ved en oversikt over søknader om investeringsmidler fra skolene som har kommet 
inn, samt en bedre begrunnelse pr. post.» 
 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017  
 
Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H/V/MDG: 
 

«OPHE vil påpeke at investeringsmidler avsatt i budsjett bør gå til å oppgradere/fornye utstyr og 
verktøy innen verkstad, fagopplæring og fagskole. 
 
Investeringsmidlar for 2017 til opplæringssektoren vert fordelt slik: 
 
Skulebruksplanen – planmidlar  5,00 mill. kr 
Utstyrsmidlar vidaregånde skular  17,78 mill. kr 
IT og telefoni  8, 47 mill. kr 
Utstyrsmidlar yrkesfag  4, 25 mill. kr 
 35,50 mill. kr 
Rest  3,75 mill. kr 
Totalt  39,25 mill. kr 

 
 
Det løyves 50% utstyrsmidlar til fagskular på kr 3,75 mill. Det søkes om de andre 50 % av en 
samlet sum på 7,5 mill. kr.» 

 
Røysting 
Fosse sitt framlegg vart vedteke med 8 røyster (FRP/H/V/MDG/R). 
Fylkesrådmannen sitt framlegg fekk 7 røyster (AP/SP/KRF)SV) og fall. 
 
Innstilling 
 
Fylkesutvalet vil påpeike at investeringsmidlar avsett i budsjett bør gå til å oppgradere/fornye utstyr og 
verktøy innan verkstad, fagopplæring og fagskule. 

 
Investeringsmidlar for 2017 til opplæringssektoren vert fordelt slik: 
 
1. Skulebruksplanen – planmidlar  5,00 mill. kr 
2. Utstyrsmidlar vidaregåande skular  17,78 mill. kr 
3. IT og telefoni  8, 47 mill. kr 
4. Utstyrsmidlar yrkesfag  4, 25 mill. kr 

  35,50 mill. kr 
 Rest  3,75 mill. kr 
 Totalt  39,25 mill. kr 



   
5. Det vert løyvd 50 % utstyrsmidlar til fagskular på kr 3,75 mill.  Det vert søkt om dei andre 50 % av 

ein samla sum på 7,5 mill. kr. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Mari Klokkerstuen Kjellesvik (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Investeringsmidlar for 2017 til opplæringssektoren vert fordelt slik: 
 

1. Skulebruksplanen – planmidlar 5,00 mill. kr 
2. Utstyrsmidlar vidaregåande skular 17,78 mill. kr 
3. Utstyrsmidlar fagskular 1,52 mill. kr 
4. IT og telefoni 10,70 mill .kr 
5. Utstyrsmidlar yrkesfag 4,25 mill. kr 
 Totalt 39,25mill. kr 

 
Dersom midlane til eitt av områda ovanfor ikkje vert nytta fullt ut, vil fylkesdirektør opplæring 
omprioritere midlane til område der det er større behov.» 

 
Røysting 
Kjellesvik sitt forslag vart vedteke med 8 røyster mot 7 røyster (H, Frp, V, MDG) for innstillinga. 
 
Vedtak 
Investeringsmidlar for 2017 til opplæringssektoren vert fordelt slik: 
 
1. Skulebruksplanen – planmidlar 5,00 mill. kr 
2. Utstyrsmidlar vidaregåande skular 17,78 mill. kr 
3. Utstyrsmidlar fagskular 1,52 mill. kr 
4. IT og telefoni 10,70 mill .kr 
5. Utstyrsmidlar yrkesfag 4,25 mill. kr 
 Totalt 39,25mill. kr 

 
Dersom midlane til eitt av områda ovanfor ikkje vert nytta fullt ut, vil fylkesdirektør opplæring omprioritere 
midlane til område der det er større behov. 
 

PS 98/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren - 
budsjettfordeling nr. 2 -2017 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 646.020.00 02300 02156 Os vgs. - ombygging bygg D 20 000 000  
10 647.020.00 02300 03237 Fyllingsdalen vgs – Utbetr. Ventilasjon  7 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  27 000 000 
          27 000 000 27 000 000 

 
  



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 646.020.00 02300 02156 Os vgs. - ombygging bygg D 20 000 000  
10 647.020.00 02300 03237 Fyllingsdalen vgs – Utbetr. Ventilasjon  7 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  27 000 000 
          27 000 000 27 000 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
  
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 646.020.00 02300 02156 Os vgs. - ombygging bygg D 20 000 000  
10 647.020.00 02300 03237 Fyllingsdalen vgs – Utbetr. Ventilasjon  7 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  27 000 000 
          27 000 000 27 000 000 

 

PS 99/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren - 
budsjettfordeling nr. 3 -2017 

Forslag til innstilling 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 643.020.00 02300 02157 Askøy vgs  - Tilbygg / modulbygg 1 200 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  1 200 000 
          1 200 000 1 200 000 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
  



Innstilling 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 643.020.00 02300 02157 Askøy vgs  - Tilbygg / modulbygg 1 200 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  1 200 000 
          1 200 000 1 200 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 643.020.00 02300 02157 Askøy vgs  - Tilbygg / modulbygg 1 200 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  1 200 000 
          1 200 000 1 200 000 

 

PS 100/17 Godkjenning av to prosjektrekneskap 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapet for prosjekta Arna vgs og Universell utforming. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapen for prosjekta Arna vgs og Universell utforming. 
 

PS 101/17 Godkjenning av prosjektrekneskap Stend vgs 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapet for prosjekt 2127 Stend vidaregåande skule – Ombygging for 
tilrettelagt opplæring 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner rekneskapen for prosjekt 2127 Stend vidaregåande skule – Ombygging for 
tilrettelagt opplæring. 
 
  



PS 102/17 Valen kraftverk AS - utlån til damforsterking 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner utlån på 25 mill. kr til Valen kraftverk AS til rehabilitering av 

Valedalsdammen etter pålegg frå NVE. Fylkestinget godkjenner at det ansvarleg lånet på 6 mill. kr 
vert omgjort til aksjekapital. 
 

2. Utlånet på 25 mill. kr vert finansiert med midlar frå kapitalfondet. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å gjennomføra budsjettendringar og inngå låneavtale med selskapet. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera den framtidige eigarskapen til Valen kraftverk AS, 
herunder sal av selskapet. Vurderingane vert å leggja fram for fylkestinget. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner utlån på 25 mill. kr til Valen kraftverk AS til rehabilitering av 

Valedalsdammen etter pålegg frå NVE. Fylkestinget godkjenner at det ansvarleg lånet på 6 mill. kr 
vert omgjort til aksjekapital. 
 

2. Utlånet på 25 mill. kr vert finansiert med midlar frå kapitalfondet. Fylkesrådmannen får fullmakt til 
å gjennomføra budsjettendringar og inngå låneavtale med selskapet. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera den framtidige eigarskapen til Valen kraftverk AS, 
herunder sal av selskapet. Vurderingane vert å leggja fram for fylkestinget. 

 

PS 103/17 Tildeling av utrangert PC-utstyr 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtar at følgjande organisasjonar vert tildelt PC-utstyr frå Hordaland fylkeskommune i 
2017: 
 

 Bergen Afro Arts Festival – 5 stk 
 Maisha mema – 5 stk 
 Tore Eikeland legat – 15 stk 
 Svalene – 5 stk 
 Children at Risk Foundation – 5 stk 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  

Roald Kvamme (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Tore Eikeland legat. 
Kari Sørensen Bernardini (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho har utført frivillig arbeid for Tore 
Eikeland legat, medan Tom Sverre Tomren (MDG) stilte spørsmål og han var inhabil fordi han tidlegare 
arbeidde for Det norske Misjonsselskap og har eit sterkt engasjement for arbeidet dei gjer.  
 
Kvamme, Bernardini og Tomren gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile. 
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Roald Kvamme var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd. 
Fylkesutvalet vedtok mot 2 røyster (Frp) at Kari Sørensen Bernardini var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 
2. ledd. 
Fylkesutvalet vedtok mot 2 røyster (Frp) at Tom Sverre Tomren var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 2. 
ledd. 
 
Kvamme, Bernardini og Tomren gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 12 representantar til 
stades. 
 



Benthe Bondhus (Sp) leidde møtet. 
 
Beate Husa (KrF) sette på vegner av KrF, A, Sp, og SV fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen koma med framlegg til kriterium for denne ordninga, som 
skal leggjast til grunn for vidare tildeling. 
 
Primært bør målgruppa for ordninga vere barn og unge.» 

 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
Søknad nr. 15 Lions Safe Center/ Libanon skole og barnehage for syriske flyktninger får tildelt 
5 stk. PC. 
 
(Det betyr en reduksjon fra 15 til 10 stk. for Tore Eikelands legat.)» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 6 røyster (med møteleiaren si røyst) mot 6 røyster (Frp, 
H, V) for Hjemdal sitt forslag. 
Husa sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtar at følgjande organisasjonar vert tildelt PC-utstyr frå Hordaland 

fylkeskommune i 2017: 
 

 Bergen Afro Arts Festival – 5 stk. 
 Maisha mema – 5 stk. 
 Tore Eikeland legat – 15 stk. 
 Svalene – 5 stk. 
 Children at Risk Foundation – 5 stk. 

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen koma med framlegg til kriterium for denne ordninga, som skal 
leggjast til grunn for vidare tildeling. 

 
Primært bør målgruppa for ordninga vere barn og unge. 

 

PS 104/17 Digital formidling - disponering av midlar 

Forslag til innstilling 
 
1. Utval for idrett, kultur og regional utvikling ser Universitetet i Bergen sin kunnskapsbasen Grind 

som ein framtidsretta digital satsing. 
 

2. Utval for idrett, kultur og regional utvikling vedtek å disponere midlane som er avsett til digital 
formidling på kr. 515 000 fordelt over 3 år til fagleg utvikling og samarbeid med kunnskapsbasen 
Grind.  
 

3. Utval for idrett, kultur og regional utvikling set som føresetnad at midlane vert knytt opp mot  
fylkeskommunale satsingar som kulturminneplanar i kommunane, utvikling av nettstadane til 
biblioteka, NDLA (digitale læremiddel for vidaregåande opplæring) og andre digitale 
kultursatsingar på Vestlandet.  

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
  



Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling ser Universitetet i Bergen sin kunnskapsbasen Grind 

som ein framtidsretta digital satsing. 
 

2. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek å disponere midlane som er avsett til digital 
formidling på kr. 515 000 fordelt over 3 år til fagleg utvikling og samarbeid med kunnskapsbasen 
Grind.  
 

3. Utval for kultur, idrett og regional utvikling set som føresetnad at midlane vert knytt opp mot  
fylkeskommunale satsingar som kulturminneplanar i kommunane, utvikling av nettstadane til 
biblioteka, NDLA (digitale læremiddel for vidaregåande opplæring) og andre digitale 
kultursatsingar på Vestlandet.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Redaksjonell endring i punkt 1-3: «Utval for kultur, idrett og regional utvikling» vert endra til 
«Fylkesutvalet».  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet ser Universitetet i Bergen sin kunnskapsbasen Grind som ein framtidsretta digital 

satsing. 
 

2. Fylkesutvalet vedtek å disponere midlane som er avsett til digital formidling på kr. 515 000 fordelt 
over 3 år til fagleg utvikling og samarbeid med kunnskapsbasen Grind.  
 

3. Fylkesutvalet set som føresetnad at midlane vert knytt opp mot fylkeskommunale satsingar som 
kulturminneplanar i kommunane, utvikling av nettstadane til biblioteka, NDLA (digitale læremiddel 
for vidaregåande opplæring) og andre digitale kultursatsingar på Vestlandet.  

 

PS 105/17 Årsmelding 2016 Hordaland  fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2016 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
  
Fylkestinget tek «Årsmelding 2016 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 

PS 106/17 Stortingsvalet 2017 - røystesetlar til listestillarane 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Roald Kvamme (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Hordaland fylkeskommune stiller inntil 75.000 røystesetlar kostnadsfritt til disposisjon for kvart 
parti/listestillar som stiller liste ved stortingsvalet 2017.» 

 
Røysting 
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
  



Vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune stiller inntil 75.000 røystesetlar kostnadsfritt til disposisjon for kvart 
parti/listestillar som stiller liste ved stortingsvalet 2017. 
 

PS 107/17 Dekkeleggingsprogrammet for 2017 - eventuelle ekstramidlar til 
Sykkel-VM 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet tar Statens vegvesen sitt dekkeprogram for 2017 til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet vil ikkje løyva ekstra fylkesvegmidlar til dekkelegging til strekningar som skal nyttast 

under Sykkel-VM. 
 

3. Fylkesutvalet har ikkje innvendingar imot at det kan omprioriterast innafor Bergen til fordel for 
strekninga Allehelgensgate-Småstrandgaten-Bryggen, slik at Sykkel-VM får ein tryggare trasé. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 20.04.2017  
 
Jon Askeland (Sp) sette på vegner av Sp, A, KrF og SV fram slikt oversendingsforslag (a) til 
fylkesordføraren:  
 

«Utval for miljø og samferdsel ønskjer at deler av mindreforbruket i 2016 vert nytta til 
dekkelegging på fylkesvegane, og ber fylkesordføraren koma tilbake med sak på dette. På 
denne måten løyser ein utfordringane for dekkelegging til Sykkel-VM, og me viser elles til 
prioriteringslista til Statens vegvesen og vil spesielt peika på forfallet på det øvrige 
fylkesvegnettet.» 

 
Jon Askeland (Sp) sette på vegner av Sp, A, KrF, SV, H og V fram slikt forslag (b): 
 

1. «Fylkesutvalet tar Statens vegvesen sitt dekkeprogram for 2017 til orientering. 
 

2. Fylkesutvalet har ikkje innvendingar imot at det kan omprioriterast innafor Bergen til 
fordel for strekninga Allehelgensgate-Småstrandgaten-Bryggen, slik at Sykkel-VM får ein 
tryggare trasé. 
 

3. Fylkesutvalet viser til oversendingsframlegg til fylkesordføraren, og vil be om at det vert 
arbeidd vidare for å finna midlar til auka dekkelegging.» 

 
Røysting 
Askeland sitt forslag (b) vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (MDG). 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Askeland sitt forslag (a) vart mot 1 røyst (MDG) vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tar Statens vegvesen sitt dekkeprogram for 2017 til orientering. 

 
2. 
 
 

Fylkesutvalet har ikkje innvendingar imot at det kan omprioriterast innafor Bergen til fordel for 
strekninga Allehelgensgate-Småstrandgaten-Bryggen, slik at Sykkel-VM får ein tryggare trasé. 

3. Fylkesutvalet viser til oversendingsframlegg til fylkesordføraren, og vil be om at det vert arbeidd 
vidare for å finna midlar til auka dekkelegging. 

 
  



Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tar Statens vegvesen sitt dekkeprogram for 2017 til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet har ikkje innvendingar imot at det kan omprioriterast innafor Bergen til fordel for 

strekninga Allehelgensgate-Småstrandgaten-Bryggen, slik at Sykkel-VM får ein tryggare trasé. 
 

3. Fylkesutvalet viser til oversendingsframlegg til fylkesordføraren, og vil be om at det vert arbeidd 
vidare for å finna midlar til auka dekkelegging. 

 

PS 108/17 Nye ferjekontrakter - Tildeling rutepakke 3 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt for rutepakke 3 med Norled AS. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Saka var unnateke offentleggjering etter offentleglova § 23, 3. ledd. Etter kommunelova § 31 nr. 2 vart 
møtet difor lukka under behandlinga av saka. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra 
fergeflåten/rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige 
driftskostnader/utfordringer.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt for rutepakke 3 med Norled AS. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra fergeflåten / 
rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige driftskostnader/utfordringer. 
 

PS 109/17 Søknad om ruteløyve for strekninga Bergen sentrum - Nyborg - utvida 
saksframlegg 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek fylkesrådmannen sin gjennomgong av regelverket om rutetransport til 

orientering. 
 

2. Fylkesutvalet godkjenner ikkje søknad av 05.01.2017 frå Oslobuss AS om ruteløyve for strekninga 
Bergen sentrum – IKEA. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
Fylkesutvalet godkjenner søknaden av 05.01.2017 frå Oslobuss AS om ruteløyve for 
strekninga Bergen sentrum - IKEA.» 



 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster mot 7 røyster (MDG, H, Frp, V) for Tomren sitt 
forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av regelverket om rutetransport til 

orientering. 
 

2. Fylkesutvalet godkjenner ikkje søknad av 05.01.2017 frå Oslobuss AS om ruteløyve for strekninga 
Bergen sentrum - IKEA. 

 

PS 110/17 Gjennomgang av Regionalavdelinga sitt arbeids- og ansvarsområde 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av Regionalavdelinga sitt arbeids- og 
ansvarsområde til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av Regionalavdelinga sitt arbeids- og 
ansvarsområde til orientering. 
 

PS 111/17 Regional plan for kompetanse og arbeidskraft - vedtak av 
høyringsforslag 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av Plan- og bygningslova §8-1 og 3 høyringsforslag til Regional 

plan for kompetanse og arbeidskraft. 
 

2. Fylkesutvalet fastset høyringsperioden til 8. mai – 19. juni 2017. 
 

3. Sak om endeleg utforming av Regional plan for kompetanse og arbeidskraft skal handsamast i 
alle fagutvala før slutthandsaming i fylkestinget i oktober 2017. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 19.04.2017  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av Plan- og bygningslova §8-1 og 3 høyringsforslag til Regional 

plan for kompetanse og arbeidskraft. 
 

2. Fylkesutvalet fastset høyringsperioden til 8. mai – 19. juni 2017. 
 

3. Sak om endeleg utforming av Regional plan for kompetanse og arbeidskraft skal handsamast i 
alle fagutvala før slutthandsaming i fylkestinget i oktober 2017. 

 
  



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-1 og 3 høyringsforslag til Regional 

plan for kompetanse og arbeidskraft. 
 

2. Fylkesutvalet fastset høyringsperioden til 8. mai - 19. juni 2017. 
 

3. Sak om endeleg utforming av Regional plan for kompetanse og arbeidskraft skal handsamast i 
alle fagutvala før slutthandsaming i fylkestinget i oktober 2017. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek i medhald av plan- og bygningslova § 8-1 og 3 høyringsforslag til Regional 

plan for kompetanse og arbeidskraft. 
 

2. Fylkesutvalet fastset høyringsperioden til 8. mai - 19. juni 2017. 
 

3. Sak om endeleg utforming av Regional plan for kompetanse og arbeidskraft skal handsamast i 
alle fagutvala før slutthandsaming i fylkestinget i oktober 2017. 

 

PS 112/17 Høyringsuttale - søknad om uttak av vatn frå Onarheimsvatnet til 
Alsaker Fjordbruk 

Forslag til vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune rår frå konsesjon slik søknaden er presentert og ber om ytterlegare 

utgreiingar av saka. Kunnskapsgrunnlaget som er presentert i søknaden er ikkje tilstrekkeleg til å 
vurdere dette på ein god nok måte i høve til behov for vatn, friluftsliv, landskap og anadrom fisk. 
 

2. Den reduserte vassføringa kan få negativ verknad på opplevingsverdiane knytt til kulturmiljøet. 
Det må difor takast omsyn til kulturlandskapet slik at desse verdiane ikkje vert redusert. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Ny formulering, punkt 1, første setning: 
 
Hordaland fylkeskommune rår til vidare utgreiingar av saka før ein eventuell konsesjon vert 
gjeven.» 

 
Røysting 
Håland sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt punkt 1. 
Fylkesrådmannen sitt punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Hordaland fylkeskommune rår til vidare utgreiingar av saka før ein eventuell konsesjon vert 

gjeven. Kunnskapsgrunnlaget som er presentert i søknaden er ikkje tilstrekkeleg til å vurdere dette 
på ein god nok måte i høve til behov for vatn, friluftsliv, landskap og anadrom fisk. 
 



2. Den reduserte vassføringa kan få negativ verknad på opplevingsverdiane knytt til kulturmiljøet. 
Det må difor takast omsyn til kulturlandskapet slik at desse verdiane ikkje vert redusert. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

1. «Hordaland fylkeskommune rår frå konsesjon slik søknaden er presentert og ber om 
ytterlegare utgreiingar av saka. Kunnskapsgrunnlaget som er presentert i søknaden er 
ikkje tilstrekkeleg til å vurdere dette på ein god nok måte i høve til behov for vatn, 
friluftsliv, landskap og anadrom fisk. 
 

2. Den reduserte vassføringa kan få negativ verknad på opplevingsverdiane knytt til 
kulturmiljøet. Det må difor takast omsyn til kulturlandskapet slik at desse verdiane ikkje 
vert redusert.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (MDG, SV) for Tomren sitt forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune rår til vidare utgreiingar av saka før ein eventuell konsesjon vert 

gjeven. Kunnskapsgrunnlaget som er presentert i søknaden er ikkje tilstrekkeleg til å vurdere dette 
på ein god nok måte i høve til behov for vatn, friluftsliv, landskap og anadrom fisk. 
 

2. Den reduserte vassføringa kan få negativ verknad på opplevingsverdiane knytt til kulturmiljøet. 
Det må difor takast omsyn til kulturlandskapet slik at desse verdiane ikkje vert redusert. 

 

PS 113/17 Forslag om freding av Kong Oscars gate 70. Høyringsfråsegn 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Kong Oscars gate 70. Fredinga vil gi eit varig vern til eit 
arkitektonisk og kulturhistorisk viktig eksempel på eit bygardsanlegg i jugendstil og bidra til ei meir 
representativ fredingsliste. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Kong Oscars gate 70. Fredinga vil gi eit varig vern til eit 
arkitektonisk og kulturhistorisk viktig eksempel på eit bygardsanlegg i jugendstil og bidra til ei meir 
representativ fredingsliste. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for Kong Oscars gate 70. Fredinga vil gi eit varig vern til eit 
arkitektonisk og kulturhistorisk viktig eksempel på eit bygardsanlegg i jugendstil og bidra til ei meir 
representativ fredingsliste. 
 
  



PS 114/17 Søknad om løyve for Gjerstadfossen kraftverk i Osterøy kommune. 
Høyringsfråsegn. 

Forslag til innstilling 
 
1. Med bakgrunn i Stortinget sitt vernevedtak for Lonevassdraget, Klimaplan for Hordaland sine mål 

og strategiar for miljø og naturmangfald og Fylkesdelplan for små vasskraftverk sine retningsliner 
for landskap, biologisk mangfald, fisk og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune frå søknad om å 
byggja Gjerstadfossen kraftverk. Hordaland fylkeskommune vurderer konfliktpotensialet for 
prosjektet som høgt og søknaden stettar ikkje krava i fylkesdelplanen om særleg grundig omtale 
av verknader for verneverdiane i Loneelvi.  
 

2. Hordaland fylkeskommune fremjar motsegn til konsesjonssøknad for Gjerstadfossen kraftverk på  
grunnlag av konflikt med automatisk freda kulturminne Id 45496 og kulturmiljø av høg 
kulturhistorisk verdi. For at motsegn kan trekkjast må planforslaget ta omsyn til dei nasjonale og 
høge regionale kulturminneverdiane og vassvegen leggjast i tunnel. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Med bakgrunn i Stortinget sitt vernevedtak for Lonevassdraget, Klimaplan for Hordaland sine mål 

og strategiar for miljø og naturmangfald og Fylkesdelplan for små vasskraftverk sine retningsliner 
for landskap, biologisk mangfald, fisk og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune frå søknad om å 
byggja Gjerstadfossen kraftverk. Hordaland fylkeskommune vurderer konfliktpotensialet for 
prosjektet som høgt og søknaden stettar ikkje krava i fylkesdelplanen om særleg grundig omtale 
av verknader for verneverdiane i Loneelvi.  
 

2. Hordaland fylkeskommune fremjar motsegn til konsesjonssøknad for Gjerstadfossen kraftverk på  
grunnlag av konflikt med automatisk freda kulturminne Id 45496 og kulturmiljø av høg 
kulturhistorisk verdi. For at motsegn kan trekkjast må planforslaget ta omsyn til dei nasjonale og 
høge regionale kulturminneverdiane og vassvegen leggjast i tunnel. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er omgangsven med søkjaren. 
Tomren gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes 
at Tom Sverre Tomren var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 2. ledd. 
 
Tom Sverre Tomren gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Med bakgrunn i Stortinget sitt vernevedtak for Lonevassdraget, Klimaplan for Hordaland sine mål 

og strategiar for miljø og naturmangfald og Fylkesdelplan for små vasskraftverk sine retningsliner 
for landskap, biologisk mangfald, fisk og friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune frå søknad om å 
byggja Gjerstadfossen kraftverk. Hordaland fylkeskommune vurderer konfliktpotensialet for 
prosjektet som høgt og søknaden stettar ikkje krava i fylkesdelplanen om særleg grundig omtale 
av verknader for verneverdiane i Loneelvi.  
 

2. Hordaland fylkeskommune fremjar motsegn til konsesjonssøknad for Gjerstadfossen kraftverk på  
grunnlag av konflikt med automatisk freda kulturminne Id 45496 og kulturmiljø av høg 
kulturhistorisk verdi. For at motsegn kan trekkjast må planforslaget ta omsyn til dei nasjonale og 
høge regionale kulturminneverdiane og vassvegen leggjast i tunnel. 

 



PS 115/17 Søknad om løyve til å føra over to bekker til Blåfalli III i 
Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune. Høyringsfråsegn. 

Forslag til vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune rår til overføring av Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til Blåfalli III i 
Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune.  
 
Av omsyn til landskap av stor verdi, fossekall og brunaure, regionalt friluftsområde av stor verdi, gamle 
stølsområde og stor samla belastning på Blådalsvassdraget, rår Hordaland fylkeskommune til å auka 
minstevassføringa i Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til minst det doble i sommarhalvåret.  For 
fossekall må eigne reirkasser setjast opp der trygge reirplassar forsvinn. 
 
Med slike avbøtande tiltak er prosjekta etter fylkesrådmannen si vurdering i samsvar med Klimaplan for 
Hordaland sitt mål om å auka produksjonen av fornybar energi med minst mogleg arealkonfliktar, utan 
tap av naturmangfald, samt strategi om å prioritera lagring av energien.   Prosjekta vil då også vera i 
samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk i Hordaland sine retningsliner for energiproduksjon, 
miljø og verdiskaping.     
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 26.04.2017  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er varamedlem i styret for 
Sunnhordland kraftlag. Han har ikkje møtt i styret. I førre periode var han styremedlem i selskapet. 
Framnes gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Utval for kultur, idrett og regional 
utvikling vedtok samrøystes at han ikkje var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. og 2. ledd. 
 
Sigbjørn Framnes tiltredde saksbehandlinga. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hordaland fylkeskommune rår til overføring av Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til Blåfalli III i 
Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune.  
 
Av omsyn til landskap av stor verdi, fossekall og brunaure, regionalt friluftsområde av stor verdi, gamle 
stølsområde og stor samla belastning på Blådalsvassdraget, rår Hordaland fylkeskommune til å auka 
minstevassføringa i Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til minst det doble i sommarhalvåret. For 
fossekall må eigne reirkasser setjast opp der trygge reirplassar forsvinn. 
 
Med slike avbøtande tiltak er prosjekta etter fylkesrådmannen si vurdering i samsvar med Klimaplan for 
Hordaland sitt mål om å auka produksjonen av fornybar energi med minst mogleg arealkonfliktar, utan 
tap av naturmangfald, samt strategi om å prioritera lagring av energien. Prosjekta vil då også vera i 
samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk i Hordaland sine retningsliner for energiproduksjon, 
miljø og verdiskaping. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Benthe Bondhus (Sp) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i Sunnhordland kraftlag. 
Bondhus gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at 
Benthe Bondhus var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd. 
 
Benthe Bondhus gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Av omsyn til landskapskvaliteter og mangfold frårår Hordaland fylkeskommune overføring av 
Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til Blåfalli III i Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune.» 

 
  



Røysting 
Tomren sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall. 
Innstillinga, første avsnitt vart vedteken mot 2 røyster (MDG, SV). 
Innstillinga, andre avsnitt vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga, tredje avsnitt vart vedteken mot 2 røyster (MDG, SV). 
 
Vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune rår til overføring av Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til Blåfalli III i 
Blådalsvassdraget i Kvinnherad kommune.  
 
Av omsyn til landskap av stor verdi, fossekall og brunaure, regionalt friluftsområde av stor verdi, gamle 
stølsområde og stor samla belastning på Blådalsvassdraget, rår Hordaland fylkeskommune til å auka 
minstevassføringa i Grøningsbekken 2 og Bekk Urdabotn til minst det doble i sommarhalvåret. For 
fossekall må eigne reirkasser setjast opp der trygge reirplassar forsvinn. 
 
Med slike avbøtande tiltak er prosjekta etter fylkesrådmannen si vurdering i samsvar med Klimaplan for 
Hordaland sitt mål om å auka produksjonen av fornybar energi med minst mogleg arealkonfliktar, utan 
tap av naturmangfald, samt strategi om å prioritera lagring av energien. Prosjekta vil då også vera i 
samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk i Hordaland sine retningsliner for energiproduksjon, 
miljø og verdiskaping. 
 

PS 116/17 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 03.-04.05.2017  
 
Onsdag 3. mai 
 
Fylkesutvalet var på synfaringar i Eidfjord: 

 Sima kraftanlegg 
 Hardangervidda natursenter 

 
Torsdag 4. mai 
 
Møte i fylkesutvalet på Quality hotel Vøringsfoss. 
 
Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: PS 95-107/17, PS 109-115/17, PS 108/17. 
 
YMSE 
 
1. Øystesevassdraget 
 
Mona Røsvik Strømme (H) sette på vegner av H, V, MDG, SV, KrF og A fram slikt forslag: 
 

«Øystesevassdraget 
Hordaland fylkesutvalg ber Regjeringen om å avslå søknaden om å overføre 
Øystesevassdraget til Samnangervassdraget og ivareta Øystesevassdraget fra fjell til fjord, til 
glede for kommende generasjoner.» 

 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget. 
 
Røysting (forslaget) 
Strømme sitt forslag fekk 12 røyster (H, V, MDG, SV, KrF og A) og vart vedteke. 
 
Vedtak 
 
Øystesevassdraget 
Hordaland fylkesutvalg ber Regjeringen om å avslå søknaden om å overføre Øystesevassdraget til 
Samnangervassdraget og ivareta Øystesevassdraget fra fjell til fjord, til glede for kommende 
generasjoner. 
 



2. Produksjonsskule 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette på vegner av Frp, H, V, MDG, SV, KrF, Sp, og A fram slikt oversendingsforslag 
til fylkesrådmannen: 
 

«Fylkesutvalget ønsker at fylkestinget får fremlagt politisk sak som vurderer fremtidige behov 
for produksjonsskoler.» 

 
Røysting 
Hjemdal sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.  
 
3. Vgs Bømlo – utviklingsprosjekt 
 
Brev frå Bømlo kommune av 25.04.2017 til Hordaland fylkesting v/fylkesordførar Pål Kårbø om «Tilbod 
vidaregåande skule Bømlo - utviklingsprosjekt (pilotprosjekt)» vart sendt til fylkesutvalet sine 
representantar pr. e-post under møtet. 
 
I samband med brevet frå Bømlo kommune sette Anne Beth Njærheim (V) fram slikt forslag: 
 

«Fylkesutvalet opnar for at mandat for pilotprosjekt/utviklingsprosjekt for vidaregåande skule 
opnar for at lokalisering vert ein konsekvens av funn/utgreiing i prosjektet, og at endeleg vedtak 
om lokalisering kjem som følgje av dette.» 

 
Fylkesutvalet tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast.  
 
8 av representantane (A, Sp, KrF, SV) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart 
dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning. 
 
OPEN TIME 
 
Aud Karin Oen (SV) viste til medieoppslag om at Regjeringa har løyvd midlar til Sentralbadet, og stilte 
seg undrande til det som var skrive om at Hordaland fylkeskommune skal finansiere 1/3 av kostnadene. 
Etter det ho kjenner til, har ikkje fylkeskommunen gjort slikt vedtak. Fylkesrådmannen vil kome tilbake til 
dette. 
 
Kari Sørensen Bernardini (A) viste til oversendingsforslaget sitt fylkesutvalet 25.02.2016 om kjent-
mannsprøver og språktestar for løyvehavarar og taxisjåførar, og bad om å få orientering om status. 
 
Fylkesdirektør samferdsel svarte på spørsmålet. 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål: 
 

«Spørrer har mottatt en del henvendelser og spørsmål angående Bybanens rutetider til 
Flesland. Det viser seg at det planlagte tilbudet ikke korresponderer med morgenflyene fra 
Flesland lufthavn. 
 
1. Hva er begrunnelsen for dette? 
2. Vil Hordaland fylkeskommune revurdere situasjonen og evt. tilby disse reisende et 

tilbud?» 
 

Fylkesrådmannen vil kome tilbake med svar. 
 
Tom Sverre Tomren (MDG) stilte slikt spørsmål: 
 

1. «Hvor mye må elever som går på IB-Katten årlig betale for å gjennomføre eksamen? 
2. Ber om en kort utredning av det juridiske rammeverket for avvikling av eksamen ved en 

offentlig eid og drevet vgs. 
3. Er praksisen ved IB i tråd med forskrifter og lovverk?» 

 
Fylkesdirektør opplæring svarte på spørsmål 1 og 3. Han vil kome tilbake med svar på spørsmål 2. 
 
  



Benthe Bondhus (Sp) bad om følgjande:  
 

«RV 13. Prøveordning med lysregulering? 
Fylkesutvalet ber om eit straks-møte mellom Statens vegvesen, samferdselsavdelinga (HFK) 
og Hardangerrådet for å prøva å finna ei god løysing av trafikkavviklinga (juli-august) på RV 13 
på strekninga Kyrkjenes og Bjotveit m.m.» 

 
Benthe Bondhus (Sp) stilte slikt spørsmål: 
 

«Ferje-spørsmål: 
Kven avgjer forflytting av ferjemateriell i deil ulike sambanda? Syner til varsel frå Skyss til 
Kvinnherad kommune.» 

 
Direktøren i Skyss svarte på spørsmålet. 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) hadde sendt inn slikt spørsmål: 
 

«Ferjeanbod 
I samband med dei nye ferjeanboda på fylkesferjene i Hordaland har det oppstått ein del uro 
knytt til dei nye kontraktane, fyrst og fremst knytt til talet på avgangar og nattferjer. 
 
Eg vil stille spørsmål om rutetilbodet til Tysnes og Austevoll, men reknar med at svara til ein 
viss grad kan nyttast i høve til andre samband. 
 
Det har ved fleire anledningar vore stilt munnlege spørsmål knytt til rutetilbodet på Tysnes. I 
anbodsdokumentet står det at ved ein heil- eller delelektrisk løysning skal den eine 
rutetabellen, altså den med en færrast avgangar bli gjeldande. Samstundes står det i 
dokumentet at «Samla vurdering tilseier at ein for dei fleste ferjesambanda anbefaler 
vidareføring av dagens rutetilbod, med mindre justeringar.» For Tysnes vil endringa føre til 82 
færre avgangar inn og ut av kommunen kvar veke. I tillegg rammast i stor grad dei typiske 
pendlarferjene. Det er vanskeleg å sjå korleis dette representerer ei mindre justering. Eg har 
oppfatta svara frå fylkesadministrasjonen slik at den vedlagte rutetabellen er eit «worst case 
scenario», og at administrasjonen forventar at den teknologiske løysinga er utvikla i ein slik 
grad at dette ikkje vil vere eit problem når anbodsperioden startar. Samstundes høyrer me at 
den same administrasjonen i møte med kommunane seier at dei forheld seg til det politikarane 
i fylket har vedteke, som er dei vedlagde rutetabellane. 
 
For Austevoll er det særlege utfordringar knytt til nattferje. I den vedlagde rutetabellen er siste 
avgang frå Hufthamar til Krokeide kl. 22.40. Dette er utfordrande for næringslivet, særleg knytt 
til fiskerinæringa. Mellom anna er det ein aktør som har eit stort anlegg på vent grunna 
manglande nattferje. Dei er avhengig av å kunne køyre siste lass med fisk frå Austevoll mykje 
seinare. Alternativet til denne bedrifta, som omset for fleire hundre millionar er ikkje å etablere 
seg i ein annan kommune, men i eit anna fylke. Det er og verdt å hugse på at Austevoll 
kommune består av ulike øyar som ikkje har fastlandsforbindelse eller omkøyringsmoglegheit. 
 
1. Fleire kommunar har bede om å få informasjon om innhaldet i kontraktane. Kvifor har 

dei ikkje fått denne informasjonen? 
2. Kva kan HFK og dei kommunane dette vedkjem forvente av rutetilbodet i framtida? 
3. Om det visar seg at det såkalla «worst case» inntreff, kva kan fylkesordføraren gjere for 

å auke talet på avgangar der dette representerer meir enn ein mindre justering, som 
tilfellet er ut og inn av Tysnes? 

4. Tysnes kommune meiner trafikkanalysen frå Rambøll er feil, mellom anna har 
realveksten vore mykje høgare enn forventningane frå analysen. Vi fylkesordføraren ta 
initiativ til at det vert utarbeidd ny trafikkanalyse for Tysnes? 

5. Kan fylkesordføraren ta initiativ til og gjere greie for ein ordning som sikrar nattferje frå 
Hufthamar til Krokeide med siste avgang tidlegast kl. 01.00 for å sikre interessene til 
næringslivet og befolkninga i Austevoll?» 

 
Fylkesrådmannen svarte slik: 

 
«Spørsmål 1: 
Etter det Skyss er kjend med har alle som har bede om informasjon om innhaldet i kontraktane 
fått dette. Den delen av tilbodet som er underlagt teieplikt er sladda i oversendingane. 



 
Spørsmål 2: 
Fylkesutvalet vedtok i sak 5/2016 å leggje til grunn eit høgt ambisjonsnivå (2-gradersmålet) for 
miljøkrav i nye ferjeanbod. I same sak blei det signalisert at det ikkje var funne rom for ein 
generell auke i ferjetilbodet som følgje av forventningar om ei betydeleg kostnadsauke for nye 
ferjeanbod.  
 
I vurderinga av behovet for samla kapasitet i kvart samband (rutetilbod og kapasitet på ferja) 
blei i hovudsak dimensjonering etter «normalbehovet» lagt til grunn. Dette basert på ei 
avveging mellom å dimensjonere for å ta unna toppane av trafikken utan attståande bilar, eller 
å køyre eit fleirtal av avgangane med overkapasitet. Det blei vurdert slik at dei økonomiske 
rammene tilsa at ein burde tåle attståande bilar på enkelte avgangar, til dømes i dei største 
utfartshelgene. 
 
I konkurransegrunnlaga er det derfor for dei fleste ferjesambanda lagt opp til vidareføring av 
dagens rutetilbod med mindre justeringar, og enkelte endringar i minstekrava til 
transportkapasitet. 
 
Alle ferjekontraktane er no tildelt og ein vil ved oppstart få høg grad av elektrifisering. Elektrisk 
drift vil i ein del tilhøve medføre behov for lengre liggetid ved kai på grunn av lading. Kva 
konkrete konsekvensar dette vil få for rutetilbodet på dei enkelte sambanda er per april 2017 
ikkje avklart, da endelege rutetider er eit arbeid som skal utførast i samarbeid mellom Skyss og 
operatør.  
 
Spørsmål 3: 
I anbodsprosessen var det lagt ut to rutetabellar for kvart samband. Begge hadde dei same 
rammene når det gjaldt opningstid og overfartstid. Den såkalla «alternative» rutetabellen la til 
rette for framdriftsteknologi som krev lading ved kai, og fekk dermed eit redusert tal avgangar. 
Kor stor denne reduksjonen er, avheng av kor mykje «rom» der er for ladetid i dagens 
ruteopplegg. Endeleg rutetilbod, med eksakte avgangstider vil bli landa i arbeidet med oppstart 
av nye kontraktar. Behov for liggetid for lading ved elektrisk drift vil likevel vere eit premiss for 
utforminga av rutetilbodet. 
 
Kontraktane opnar for å gjere endringar i ruteproduksjonen i kontraktperioden, innanfor visse 
rammer. Dersom det viser seg at enkeltsamband ikkje har riktig kapasitet, vil ein måtte vurdere 
det enkelte tilfelle for å finne løysingar innanfor kontrakt og gjeldande økonomiske rammer i 
fylkeskommunen. 
 
Spørsmål 4: 
Trafikkanalysen var eitt av fleire grunnlag for å vurdere framtidig rutetilbod. Analysen er basert 
på ein strategisk transportmodell utvikla i regi av transportetatane og Samferdsels- og 
fiskeridepartementet, utført av Rambøll på oppdrag frå Skyss. Formålet var å få fram ei objektiv 
vurdering av forventa trafikkvekst og trafikkmengder framover, basert på kjent metodikk i 
nasjonal trafikkplanlegging.  
 
Som skildra i politisk sak i fylkesutvalet i januar 2016 vart ikkje resultata frå transportmodellen 
lagt til grunn for å gjere større endringar. I hovudsak kom dette av at der resultata viste forventa 
betydeleg nedgang eller auke i trafikk, var dette basert på framtidige infrastruktur/vegprosjekt 
som kan påverke reisestraumane. Med eit slikt langt tidsperspektiv er det svært usikkert kva 
vegprosjekt som vil bli vedtekne/realiserte. I vurderingane av framtidig rutetilbod var dermed 
utviklinga i trafikk- og passasjertal frå dei siste åra, og befolkningsdata frå Statistisk sentralbyrå 
viktigare enn trafikkmodell-resultata. Usikkerheiter knytt til slike analyser er ikkje redusert, og 
Skyss ser ikkje at nye analyser av denne typen er hensiktsmessig no.  
 
Kontraktane opnar for å gjere endringar i ruteproduksjonen i kontraktperioden, innanfor visse 
rammer. Dersom det viser seg at enkeltsamband ikkje har riktig kapasitet, vil ein måtte vurdere 
det enkelte tilfelle for å finne løysingar innanfor kontrakt og gjeldande økonomiske rammer i 
fylkeskommunen. 
 
Spørsmål 5: 
Det var innhenta innspel frå alle berørte kommunar i forkant av anboda. Samla for kommunane 
var det ønskje om auka ruteproduksjon med høgare frekvens og utvida opningstider (spesielt 
kveld og helg), kortare overfartstider, høgare driftssikkerheit, nytt og meir miljøvenleg 



ferjemateriell, korrespondansar og gode bytter mellom ferje, buss og kommersielle bussruter. 
Sentrale innspel er skildra i politisk sak i fylkesutvalet i januar 2016, og alle innspela frå 
kommunar og andre låg som vedlegg til den politiske saka. Grunna økonomiske rammer og 
forventa kostnadsauke i ferjedrifta uavhengig av nybygg og miljøløysingar fann ein i liten grad 
rom for å innfri innspel som gjekk på auke i rutetilbodet. 
 
Siste avgang frå Hufthamar til Krokeide er i dag kl. 22:40. Per i dag er det ikkje økonomiske 
rammer til å setje inn nattferje frå Hufthamar til Krokeide.»


